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Kommunfullmäktiges sammanträdesprotokoll 
2020-12-07 

Plats och tid Digitalt sammanträde, måndag 7 december 2020, klockan 18.00-
18.59.  

 Ordförande, 1:a och 2:e vice ordförande sitter fysiskt i Lärcentrums 
lokaler vid Sorsele bibliotek. Sammanträdet sänds live. 

  
Beslutande Pia Sjöberg (s) 

Kjell Öjeryd (v) 
Daniel Grundström (s), §§ 84-97, 99-106. Jäv § 98 
Maria Broberg (v), ordförande, fysisk närvaro 
Katarina Lövgren (s) 
Urban Isaksson (v) 
Lilian Holloway (m) 
Jan Lövgren (s) 
Inger Stenlund (v) 
Ingemar Johansson (c) 
Bo Brydsten (s), 1:a vice ordförande, fysisk närvaro 
Oscar Öjeryd (v), 2:a vice ordförande, fysisk närvaro 
Viveca Lindbom (s) 
Robin Fransson (v) 
Sven-Åke Nilsson (s) 
Carina Selbrand (c) 
Erika F Hedman (s) 
Lennart Sjöberg (v) 

 
Tjänstgörande ersättare Jan Axelsson (c) tjänstgör för Kristina Axelsson 
 
Övriga deltagare Sara Grundström, kommunsekreterare, fysisk närvaro 
 Anette Edvardsson, nämndsekreterare, fysisk närvaro 
  
Utses att justera Oscar Öjeryd (v) Pia Sjöberg (s) 
 
Justeringens tid och plats Kommunhuset, tisdag 8 december 2020, klockan 15.00 
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  Sara Grundström 
 
 Ordförande ................................................................................................. 
  Maria Broberg  
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  Oscar Öjeryd (v) Pia Sjöberg (s) 
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Kf § 84  
 
Godkännande av kallelse 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kallelseförfarandet godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 14, bör styrelsens, övriga 
nämnders och beredningars förslag till beslut eller yttranden i de ärenden som 
tagits in i kungörelsen skickas till varje ledamot och ersättare senast sju 
kalenderdagar före sammanträdesdagen. Ordförande bestämmer i vilken 
omfattning övriga handlingar i ett ärende ska skickas till ledamöter och 
ersättare före sammanträdet. 
 
Kallelsen och övriga handlingar skickas elektroniskt. Handlingarna i varje 
ärende bör finnas tillgängliga för allmänheten i sammanträdeslokalen under 
sammanträdet. Interpellationer och enkla frågor bör skickas till samtliga 
ledamöter och ersättare före det sammanträde vid vilket de avses bli ställda. 
______ 
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Kf § 85  
 
Fastställelse av ärendelistan 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av två justerare, tillika rösträknare  
4 Tid för justering  
5 Godkännande av kallelse  
6 Fastställelse av ärendelistan  
7 Allmänhetens frågestund  
8 Utdelning av förtjänstgåvor  
9 Ordförandena informerar  
10 Meddelanden  
11 Medborgarförslag under beredning  
12 Svar på medborgarförslag - Arbeta för en 

etablering av en SiS institution i Sorsele 
kommun 

2019/423 

13 Delårsrapport 2020 2020/112 
14 Kapitaliseringen av Kommuninvest 

ekonomiska förening 
2020/350 

15 Investeringsprojekt 2020 - 
bredbandsutbyggnad 2020 2021 

2020/76 

16 Investeringsprojekt - Skolan Ammarnäs, 
ökat verksamhetsnyttjande 

2019/358 

17 Investeringsbudget - Ny släckbil (brandbil) 2019/383 
18 Justering av taxebilaga 2, Vindkraft 2020/442 
19 Exploateringsavtal för fastigheterna 

Ammarnäs 2:8 och 2:46 
2020/328 

20 Svergovallen - Begäran om hävning av avtal 
samt försäljning av markområde 

2020/392 

21 Lokala hälsoskyddsföreskrifter 2020/354 
22 Handlingsprogram Räddningstjänsten 2020-

2022 
2020/443 

23 Införande av insamling av matavfall 2020/471 
24 Gymnasiesamverkan Region 10 

(Gymnasieförbund) 
2019/351 

25 Valärende  
_______ 
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Kf § 86  
 
Allmänhetens frågestund 
 
Sammanträdet inleds med allmänhetens frågestund. Inga frågor har inkommit 
till dagens sammanträde. 
______ 
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Kf § 87  
 
Utdelning av förtjänstgåvor 
 
Enligt kommunstyrelsens beslut 2010-09-14 § 123 ska anställda som varit 
anställda i 25 år uppvaktas med en förtjänstgåva vid kommunfullmäktiges sista 
sammanträde för året. 
 
Joel Robertsson, Anne Johansson, Anna Brännström och Magnus Berggren har 
varit anställda i 25 år, men ingen av dessa närvarar vid dagens sammanträde. 
______ 
 
 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 7 
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Kf § 88  
 
Ordförandena informerar 
Enligt 31 § kommunfullmäktiges arbetsordning ska respektive nämnds- och 
utskottsordförande, inom ramen för vad sekretesslagen medger, informera om 
pågående verksamhet. Frågor får inte ställas, med anledning av lämnad 
information, under pågående sammanträde. 
 
Kjell Öjeryd (v), kommunstyrelsen, informerar bland annat om; 
- Biosfärsområde Vindelälven-Juhttátahkka är en ekonomisk förening. De har 

nu klart med ny koordinator, det är Ann-Kristine Vinka som fått tjänsten. 
Roligt att det blev en ny Sorselebo. Biosfärskansliet kommer att bestå av tre 
personer och Ann-Kristine kommer att sitta i Sorsele. 

- Har haft möte med Akademi Norr som är ett kommunalförbund som Sorsele 
är med i. Där ser det bra ut med ny ordförande Susanne Hansson från 
Strömsund och ny vice ordförande Thomas Mörtsell. De har även en ny 
verksamhetsledare, Martin Bergvall. Nu är det ordentligt arbete, med högre 
utbildningar och jobbar hårt mot universitet. 

- Trots Corona-pandemin så kör vi företagsbesök. Har senast träffat 
företagaren för  Blattnicksele camping. Jobbar med detta trots pandemin och 
tror att det är viktigt, särskilt för våra besöksnäringsföretag. 

- Kommer att ha möte med Region10 och där uppföljningsmöte med 
civilminister Lena Micko. Kommer då att diskutera strandskydd och statlig 
närvaro via servicekontoren. Måste få en långsiktighet i dessa kontor. 
Sorsele var en av de kommuner som fick detta kontor först och ännu har inte 
medborgarna anammat och tagit del av den hjälp som finns på dessa kontor. 
Servicekontoret ges service för Försäkringskassan, Pensionmyndigheten och 
Skatteverket. Kommer även att ta upp stora infrastrukturinvesteringar för 
små kommuner. Många små kommuner funderar på investeringar och för 
Sorsele är det en Arena som planeras. Hur ska små kommuner har råd med 
dessa stora investeringar, dessa utmaningar? Investeringar krävs för att göra 
kommunen mer attraktiv och öka inflyttningen. 

- Skellefteregionen – Ordförandeskapet är rullande i dessa fem kommuner. 
Sorsele var senast ordförande 2016 och blir det åter igen från 2021. Kjell 
blir ordförande för styrgruppen och kommunchef Christer Normark blir 
ansvarig för ledningsgruppen. Sorsele ska även ansvara för sekretariatet. 

 
Inget Stenlund (v), social- och utbildningsutskottet, informerar bland annat om; 
- Individ och familjeomsorgen har flaggat för att man sedan sommaren har 

fått in flera ärenden där barn far illa och det har vi inte haft tidigare. Har 
ännu inte sett några ökade kostnader för bistånd. Piraten drivs som vanligt, 
där är ett projekt igång, Sikt 2.0, och det vänder sig till personer som står 
långt från arbetsmarknaden genom arbetslöshet eller sjukskrivning. Efter 
nyår kommer Fritidsbanken att startas där man får låna sportutrustning 
under 2 veckors tid.     Forts. 
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Kf § 88, forts. 
 
- Inom utbildningsverksamheten har man nått god måluppfyllelse. De 

redovisar både ekonomi och målresultat. Budgeten är på plus och detta 
beror delvis på statsbidrag man fått som inte var medräknat sedan tidigare. 

- Gymnasiesamverkan, vi säger upp avtalet som vi haft med regionen och 
tecknar avtal med Arvidsjaur och Skellefteå. Skellefteå kommer att kunna 
bedriva fjärrundervisning så att man kan bo kvar i Sorsele. Arvidsjaur har 
lägsta kostnaden av alla gymnasieutbildningar. 

 
Ajournering 
Sammanträdet avbryts tillfälligt då ledamot Urban Isakssons kamera stängs av. 
Sammanträdet återupptas då kameran är påslagen igen och Inger Stenlund 
fortsätter då sin redovisning. 
 
- Vi måste jobba med att få till en daglig transportförbindelse så att eleverna 

kan bo kvar hemma.  
- Inom äldreomsorgen är prognosen ett underskott på ca 5 miljoner mot 

budget. Detta är dock ca 8 miljoner bättre än 2019. Vi har inga Covid-sjuka 
på särskilda boenden. Besöksförbud gäller och munskydd används av all 
personal som är inne på boenden samt hemtjänsten. Inga semestrar kommer 
att beviljas inför jul- och nyår, detta för att vara förberedda på en 
smittspridning. 

 
Jan Axelsson (c), samhällsbyggnadsnämnden, informerar bland annat om; 
- Kommer att gå mot ett minusresultat detta år. Räddningstjänstens personal 

är underfinansierad och detta måste åtgärdas till framtida budgetarbete. 
Ligger ca 500 000 kronor minus varje år. Felbudgetering på ca 170 000 
kronor för tillsynsbesök på miljö, vilket kommer att justeras till nästa års 
budget. De har för övrigt gjort ett mycket bra arbete. Räddningstjänsten står 
för 80 % av samhällsbyggnadsnämndens budget. 

- Har två pensionsavgångar inom nämnden, räddningstjänstchefen och 
bygglovshandläggare, och till båda tjänsterna är ersättningsrekrytering klar 
där Kenneth Paldanius tar över tjänsten som räddningstjänstchef. Till 
tjänsten som ny bygglovshandläggare är nyutexaminerad handläggare 
rekryterad vilket också kommer att innebära en ny Sorselebo och inflyttning 
till kommunen. 

- Via Trepartens renhållningsnämnd kommer ett ärende som ska beslutas 
senare idag om insamling av hushållsavfall. Detta ärende kommer utifrån 
förändring av en Eu-förordning. Kommer att jobba för att göra det möjligt 
att ansöka om dispens och att kompostera eget matavfall. 

_______ 
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Kf § 89  
 
Meddelanden 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Förteckning över inkomna meddelanden; 
 
1. Kommunstyrelsen § 146/2020 – Yttrande som svar på revisionsrapport 

”Granskning av nytt LSS-boende”, dnr 2020/249-007. 
 
2. Partnerskap Inland Akademi Norr - Delårsrapport 2020, dnr 2020/334-107. 
 
3. Revisionsrapport granskning av delårsrapport, Partnerskap Inland Akademi 

Norr, dnr 2020/334-107. 
______ 
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Kf § 90  
 
Redovisning av medborgarförslag under beredning 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt 33§ kommunfullmäktiges arbetsordning ska medborgarförslag under 
beredning redovisas för fullmäktige två gånger/år. 
 
Följande medborgarförslag redovisas; 
- Dnr 2019/423 - Mattias Norlund föreslår att Sorsele kommun arbetar för en 

etablering av en SiS (Statens institutionsstyrelse) institution i kommunen. 
Kommunfullmäktige har i november 2019 överlämnat ärendet till 
kommunstyrelsen för beredning. 

 
- Dnr 2020/64 – Anna Adbo har lämnat in ett medborgarförslag om 

miljögifter och farliga kemikalier i förskolor. Kommunfullmäktig har i april 
2020 överlämnat ärendet till kommunstyrelsen för beredning. 

 
- Dnr 2020/349 - Therese Brännlund har lämnat ett medborgarförslag där hon 

föreslår att det byggs permanenta farthinder på två ställen längs Jägargatan i 
Sorsele. Kommunfullmäktige har i september överlämnat ärendet till 
kommunstyrelsen för beredning.  

 
Beslutsunderlag 
Samtliga medborgarförslag 
 
Ajournering 
Mötet ajourneras klockan 18.36 efter ordförandens redovisning av 
medborgarförslag under beredning. Ajournering orsakas av att ledamot Urban 
Isakssons bild försvinner. Mötet återupptas klockan 18.37 och därefter fattar 
kommunfullmäktige beslut. 
_______ 
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Kf § 91 Dnr 2019/423-106 
 
Svar på medborgarförslag – Arbeta för en etablering av en SiS 
institution i Sorsele kommun 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för inlämnat medborgarförslag och besvarar 
förslagsställaren att förslaget avslås. Orsaken är att det i nuläget inte är aktuellt 
för Statens Institutionsstyrelsen med en nyetablering i Sorsele. 
 
Ärendebeskrivning 
Mattias Norlund föreslår i ett medborgarförslag att Sorsele kommun arbetar för 
en etablering av en SiS (Statens institutionsstyrelse) institution i kommunen. 
 
SiS har hand om ungdoms- samt missbruksvård. Han har själv arbetat på ett 
SiS-hem så förslaget bygger på hans erfarenheter. De flesta arbetstillfällena 
kräver ingen utbildning, alternativt ges utbildningen genom institutionen. En 
del tjänster kräver akademisk examen, men de är få och rekrytering borde inte 
vara svårt till dessa tjänster. Även en ganska liten institution skulle ge många 
statliga och stabila arbetstillfällen. Behovet av SiS-hem är stort, så ett aktivt 
arbete från kommunens sida skulle kunna ge resultat. 
 
Allt sköts inom institutionen beskriver Norlund. Exempelvis ungdomar i 
skolåldern går i skolan på ungdomshemmet, resurser behöver inte skjutas till 
befintlig skola. Övriga samhället påverkas ej av institutionen. Sorseles 
geografiska läge borde inte vara ett hinder, transporter till och från hemmet 
sker oftast med hjälp av transporttjänst.  
 
Medborgarförslaget har utretts av utredare vid Utveckling Sorsele.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 174/2020 
Utredarens tjänsteutlåtande 2020-11-14 
Kommunfullmäktige § 73/2019 
Medborgarförslaget 
______ 
 
Utdrag 2012 
Förslagsställaren 
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Kf § 92 Dnr 2020/112-042 
 
Delårsrapport per 31 augusti 2020 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fastställer delårsrapporten samt uppmanar samtliga verksamheter till fortsatt 
ekonomisk återhållsamhet. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt lag om kommunal bokföring och redovisning 13 kap §§ 1-2 ska det 
minst en gång under räkenskapsåret upprättas en särskild redovisning 
(delårsrapport) för verksamheten och ekonomin från räkenskapsårets början. 
Minst en rapport ska omfatta en period av minst hälften och högst två 
tredjedelar av räkenskapsåret. Delårsrapporten ska innehålla en resultaträkning, 
en balansräkning och en förenklad förvaltningsberättelse. 
 
Händelser av väsentlig betydelse; 
Ledningsproblem och en ansträngd styrning gav året en tydlig prägel av att nu 
behövdes det ett nytt tydligt ledarskap. Resursfördelningsmodellen 
implementerades och ”provtrycktes” i hela koncernen och gav en tydlighet i 
budgeten som lades för verksamhetsåret 2021. För att klara denna strama 
budget krävs en tydligare mål- och resultatstyrning inom samtliga 
förvaltningar. 
 
Viruset corona och påföljande sjukdom covid-19 gav uttryck för många 
utmaningar inom främst utbildnings- och omsorgssektorn. Många medarbetare 
fick en ansträngd arbetsmiljösituation och kostnaderna för skyddsnivån 
drabbade främst dessa områden. Kultur och fritidsförvaltningen drabbades 
ekonomiskt då många intäktsbringande aktiviteter fick ställas in på grund av 
folkhälsomyndighetens direktiv, som givetvis vår koncern efterföljde. Inom det 
lokala näringslivet har många produktionsföretag gått över förväntan, trots 
coronatider. Dock har besöksnäringen drabbats hårt och ökad inhemsk 
hemester har inte på långa vägar ersatt utländska gästnätter. Ett idogt arbete har 
gjorts med en rak inriktning på det systematiska arbetsmiljöarbete, där både 
struktur och organisationsöversyn utförts. För att råda bot på den ineffektiva 
styrning som årets första månader tydligt bar, har en ny tydligare mera 
kunskapsbaserad ledning arbetats fram, där koncernens värdegrunds ord blir 
kvalitetssäkrade och garanterar en lärande organisation. 
 
Finansiell analys; 
Perioden visar på ett positivt resultat på 4,9 miljoner kronor. De största positiva 
avvikelserna mot budget förekommer i utbildningsverksamheten, 
flyktingverksamheten samt semesterlöneskulden. 
 
     Forts. 
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Kf § 92, forts. 
 
Största negativa avvikelsen ses på äldreomsorgen. En betydande 
säsongsvariation är semesterlöneskulden där lärarnas ferielöneskuld vid denna 
tidpunkt är noll. Det kommer den inte vara vid årsskiftet då det efter 
höstterminen återigen arbetats upp en skuld. 
 
Prognosen för hela året pekar mot ett resultat på 1,6 miljoner kronor, det vill 
säga 500 000 kronor sämre än budget som för 2020 ligger på 2,1 miljoner 
kronor. Här beräknas äldreomsorgen göra ett underskott mot budget med 4 
miljoner kronor. Barn- och utbildningsverksamheten samt flykting gör 
tillsammans ett överskott på 6,9 miljoner kronor. 
 
Skatter och statsbidrag ökar 0,9 miljoner kronor mot budget. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 137/2020 
Delårsredovisning 31 augusti 2020 
______ 
 
Utdrag 2012 
Samtliga chefer 
Ekonomi 
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Kf § 93 Dnr 2020/350-045 
 
Återbetalning av förlagslån och inbetalning av kapitalinsats till 
Kommuninvest Ekonomisk förening 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Sorsele kommun till Kommuninvest ekonomisk förening (”Föreningen”) 

ska inbetala ett insatsbelopp som motsvarar förlagslånet om 700 000 kronor 
senast 9 december 2020. 

- Kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och vidta de åtgärder som 
krävs för inbetalning av kapitalinsats i Föreningen till följd av ökade krav på 
kapitalinsats under åren 2021, 2022, 2023 och 2024, upp till ett belopp 
motsvarande maximalt 1 300 kronor per invånare. 

- Sorsele kommun ska tillse att protokollet från fullmäktiges möte 
(innehållande beslutet enligt ovan, inklusive anslagsbevis och 
lagakraftbevis) finns tillgängligt för Föreningen vid förfrågan. 

 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun är medlem i Kommuninvest Ekonomisk förening 
(”Föreningen”). Föreningen är en medlemsorganisation som utifrån en 
kommunal värdegrund företräder den kommunala sektorn i finansieringsfrågor. 
 
Upplånings- och utlåningsverksamheten bedrivs i det av Föreningen helägda 
dotterbolaget Kommuninvest i Sverige AB (publ) (”Kommuninvest”). 
Kommuninvests kreditvärdighet bärs upp av en solidarisk borgen från 
medlemmarna, vilken bidrar till att göra Kommuninvest till en attraktiv 
motpart för kvalificerade investerare och finansiella institutioner. 
 
Återbetalning av förlagslån - I november 2010 upptog Föreningen förlagslån 
från medlemmarna omfattande 1 miljard kronor. Syftet med förlagslånen var 
att efter finanskrisen snabbt höja nivån på kapital i Kommuninvest i avvaktan 
på att kapitalet genom medlemsinsatser ökat till de nivåer som krävs av 
Finansinspektionen. Föreningen har därför använt lånebeloppet till att 
finansiera ett separat förlagslån från Föreningen till Kommuninvest. Samtliga 
dåvarande medlemmar deltog i förlagslånen. 
 
Sorsele kommuns förlagslån till Föreningen uppgår per den 2020-09-30 till 
700 000 kronor, jämte ränta. 
 
Genom regeländringar får det befintliga förlagslånet till Kommuninvest inte 
längre inräknas in i kapitalbasen, vilket innebär att det inte längre fyller den 
tänkta funktionen att bidra till kapitaliseringen av Kommuninvest. Förlagslånen 
har därför diskuterats internt och vid medlemssamråd. Diskussionerna har 
resulterat i att det befintliga förlagslånet från Föreningen till Kommuninvest 
     Forts. 
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Kf § 93, forts. 
 
har sagts upp och återbetalats till Föreningen. Till följd härav, och i enlighet 
med punkt 4.3 i Lånevillkoren, har även förlagslånen från medlemmarna till 
Föreningen sagts upp av Föreningen. Förlagslånen ska därför återbetalas till 
medlemmarna. 
 
Eftersom Kommuninvest de kommande åren behöver tillföras nytt kapital 
erbjuds samtliga medlemmar som bidragit till förlagslånen att omedelbart 
använda sin del av förlagslånen för att öka sin kapitalinsats till Föreningen och 
således inbetala motsvarande belopp till Föreningen i form av en kapitalinsats.  
 
Inbetalning av kapitalinsats - För medlemskap i Föreningen krävs att en 
medlem bidrar med en kapitalinsats genom en obligatorisk medlemsinsats. 
Tidigare fanns det två nivåer på denna kapitalinsats som medlemmarna kunde 
välja mellan. Det har därutöver varit möjligt att delta med en tilläggsinsats. 
 
Vid föreningsstämman 2020 beslutades om en ändring av stadgarna så att en 
enda nivå på kapitalinsatsen i form av obligatorisk medlemsinsats ska gälla för 
samtliga medlemmar. Den nya nivån uppgår till 1 300 kronor per invånare för 
kommuner och 260 kronor per invånare för regioner, vilket samtliga 
medlemmar ska ha uppnått vid utgången av 2024. Den nya nivån har kopplats 
till en årlig trappa, där kravet ökar successivt under de kommande fyra åren 
enligt följande: 
 
År Kapitalinsats 

(kr/invånare) (kommun) 
Återstående insättning 
för Sorsele kommun 
(efter återbetalning av 
förlagslån) 

2020 900 0 
2021 1 000 0 
2022 1 100 0 
2023 1 200 54 800 kronor 
2024 1 300 306 400 kronor 

 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 165/2020 
Ekonomichefens tjänsteutlåtande 2020-11-02 
Information från Kommuninvest 2020-09-04 
Bilaga – insatskapital per medlem mm 
______ 
 
Utdrag 2012 
Kommuninvest 
Ekonomi 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 16 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 94 Dnr 2020/76-041 
 
Överföring av investeringsmedel från 2020 till 2021 för 
bredbandsutbyggnad 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Till 2021 års investering överföra högst 1 470 690 kronor till storprojekt  

OSN (Bredband till Fler) 
- Till 2021 års investering överföra högst 2 778 321 kronor till projekt extra 

förbindelse 2020. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beviljade i § 19/2020, 3 260 000 kronor i 
investeringsprojekt till samförläggning av alla bredbandssträckor.  
 
Kommunens byggnation av bredband sker genom samförläggning av optorör 
tillsammans med Vattenfall. Storprojekt OSN (Bredband till fler) är förlängt 
till och med 2021-12-31 och är försenat bland annat på grund av att Vattenfall 
inte håller tidsplanen. Storprojektet Extra förbindelse 2020 är också ett projekt 
där samförläggning sker med Vattenfall. Projektet är inte slutfört  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 163/2020 
It-chefens tjänsteutlåtande 2020-11-09 
Kommunfullmäktige § 19/2020 
______ 
 
Utdrag 2012 
Ekonomi 
It-chef 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 17 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 95 Dnr 2019/358-291 
 
Överföring av investeringsprojekt från budgetår 2020 till 
budgetår 2021, Skolan Ammarnäs 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Överför projektet ”Skolan Ammarnäs” med beräknad investering om 1 475 000 
kronor från budgetåret 2020 till budgetåret 2021. 
 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har inte haft förutsättningar att påbörja projektet då 
förhandlingarna med förening som idag nyttjar hobbylokalen ej har 
färdigställts. Av det skälet måste projektet i sin helhet flyttas från budgetåret 
2020 till budgetåret 2021.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 190/2020 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2020-11-24 
Kommunfullmäktige § 77/2019 
______ 
 
Utdrag 2012 
Ekonomi 
Teknisk chef 
 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 18 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 96 Dnr 2019/383-041 
 
Överföring av investeringsmedel till 2021 för inköp av släckbil 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänner flytt av investeringsmedel för projektet 0304, inköp av släckfordon 
från 2020 till 2021 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beviljade i beslut § 77/2019 samhällsbyggnadsenheten 
investeringsmedel 2020 för inköp av ett nytt släckfordon, projekt 0304. 
Upphandlingen är klar och tilldelningsbeslut togs 2020-08-31. Släckfordonet är 
beställt och beräknad leverans är tredje kvartalet 2021.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 164/2020 
Samhällsbyggnadschefens tjänsteutlåtande 2020-10-20 
Kommunfullmäktige § 77/2019 
______ 
 
Utdrag 2012 
Ekonomi 
Samhällsbyggnadschef 
 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 19 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 97 Dnr 2020/442-406 
 
Justering av taxa - vindkraft 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Justerar taxebilaga 2 (taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens 
område), enligt förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Länsstyrelsen har efter ansökan beviljat Sorsele kommun att ta över tillsyn på 
vindkraftsanläggningar. Då en vindkraftspark ligger i både Sorsele och 
Storumans kommun, är tanken att Storumans inspektörer via avtal utför tillsyn 
enligt miljöbalken på vindkraftsanläggningar i båda kommunerna. För att 
anpassa taxan efter verkliga förhållanden som till exempel tillsynstider, samt 
även för att ha en samsyn på avgiften i de båda kommunerna, bör taxan justeras 
vad avser tillsyn på vindkraftsanläggningar. Justeringen gäller taxebilaga 2 
(taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område), verksamheter med 
verksamhetskod 40.90 och 40.95. 
 
Justeringen finns på sidan 25 och 26 i taxebilaga 2. Timtiden har tidigare varit 
satt till 10 respektive 8 timmar per verksamhet och år för aktuella 
verksamheter. Det föreslås nu att taxan justeras till 13 timmar för båda 
verksamhetsgrupperna:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     Forts. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 20 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 97, forts. 
 

Lagrum i 
MPF 

Verksamhetskod/ 
klassningskod 

Tids- 
faktor 

Prövnings 
nivå Beskrivning 

21 kap 13 § 40.90 13 B Verksamhet med 
1. två eller flera vindkraftverk som står tillsammans 
(gruppstation), om vart och ett av vindkraftverken 
inklusive rotorblad är högre än 150 meter, 
2. ett vindkraftverk som inklusive rotorblad är högre än 
150 meter och står tillsammans med en sådan 
gruppstation som avses i 1, eller 
3. ett vindkraftverk som inklusive rotorblad är högre än 
150 meter och står tillsammans med ett annat sådant 
vindkraftverk, om verksamheten påbörjas efter att 
verksamheten med det andra vindkraftverket 
påbörjades. 

21 kap 14 § 40.95 13 B Verksamhet med 
1. sju eller fler vindkraftverk som står tillsammans 
(gruppstation), om vart och ett av vindkraftverken 
inklusive rotorblad är högre än 120 meter, 
2. ett vindkraftverk som inklusive rotorblad är högre än 
120 meter och står tillsammans med en sådan 
gruppstation som avses i 1, eller 
3. ett eller fler vindkraftverk som vart och ett inklusive 
rotorblad är högre än 120 meter och står tillsammans 
med så många andra sådana vindkraftverk att 
gruppstationen sammanlagt består av minst sju 
vindkraftverk, om verksamheten påbörjas efter det att 
verksamheten eller verksamheterna med de andra 
vindkraftverken påbörjades. 
Tillståndsplikten gäller inte om verksamheten är 
tillståndspliktig enligt 13 §. 

 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 186/2020 
Samhällsbyggnadsnämnden § 96/2020 
Miljöinspektörens tjänstutlåtande 2020-11-06 
______ 
 
Utdrag 2012 
Ekonomi 
Samhällsbyggnadschef 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 21 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 98 Dnr 2020/328-251 
 
Ändring av avtalspart - Exploateringsavtal för fastigheterna 
Ammarnäs 2:8 och 2:46 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänner ändring av avtalspart för aktuellt exploateringsavtal. 
 
Jäv 
Daniel Grundström (s) anmäler jäv, stänger sin mikrofon och deltar inte i 
handläggningen av detta ärende. Ingen ersättare inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Exploatör i Ammarnäs har för avsikt att avstycka och försälja 37 tomter på 
fastigheterna Ammarnäs 2:8 och 2:46. Kommunen har redan tagit beslut att 
anta exploateringsavtalet med beslut i kommunfullmäktige § 78/2020. 
 
Exploatören har nu meddelat att han av misstag och missförstånd inte angett 
rätt exploatör. Den exploatör som tidigare har angivits är exploatörens eget 
maskinföretag. Exploatören ansöker om att avtalspart för exploateringsavtalet 
ändras till ½ Daniel Grundström och ½ Ambjörn Forsén.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 189/2020 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2020-11-20 
Kommunfullmäktige § 78/2020 
______ 
 
Utdrag 2012 
Teknisk chef 
Kommunchef 
Kommunstyrelsens ordförande 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 22 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 99 Dnr 2020/392-292 
 
Svergovallen – Begäran om hävning av avtal samt försäljning 
av markområde 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Gällande avtal med Sorsele IF hävs. 
- Kommunen bekostar avstyckning och säljer fastigheten till Sorsele IF för 1 

krona. 
- Återköpsrätt för såld fastighet Norrsele 1:53, del av, ska gälla för 

kommunen vid eventuell framtida försäljning av fastigheten eller 
upplösning av föreningen. 

 
Ärendebeskrivning 
Sorsele IF har inkommit med begäran om att häva nuvarande avtal mellan 
kommunen och föreningen som reglerar omklädningsrummen vid 
Svergovallen, även kallad ”idrottens hus” samt förfrågan om att förvärva mark 
runt anläggningarna inklusive grusfotbollsplanen. 
 
Syftet är att rusta upp och utveckla både byggnaden och marken som ett led i 
utvecklingen av Svergovallen med stöd från Arvsfond, bygdemedel, sponsring, 
egna ideella insatser med mera. 
 
Företrädare för föreningen har i kontakt med tekniska verksamheten sett en 
möjlighet att utveckla verksamheterna vid Svergovallen. Byggnaden som 
rymmer omklädningsrum och klubbstuga ådrog sig svåra skador vid en 
sönderfrysning som skedde förra vintern och byggnaden har så här långt inte 
kunnat användas överhuvudtaget. Hittills har kostnaden för tekniska 
verksamheten varit cirka 70 000 kronor exklusive moms för sanering och 
upptorkning efter vattenskadan. Detta i syfte att rädda värdet av hela 
byggnaden. Kommunens försäkring kommer inte att ersätta dessa kostnader 
eftersom självrisken uppgår till 3 basbelopp (ett basbelopp = 47 300 kr), totalt 
141 900 kronor.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 143/2020 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2020-10-06 
Nyttjanderättsavtal 
Situationsplan 
Skrivelse Sorsele IF 
______ 
Utdrag 2012 
Teknisk chef 
Sorsele IF 
Ekonomi 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 23 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 100 Dnr 2020/354-401 
 
Lokala hälsoföreskrifter 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Antar föreslagna lokala hälsoskyddsföreskrifter. 
 
Ärendebeskrivning 
De lokala hälsoskyddsföreskrifterna i Sorsele kommun fastställdes 1994, enligt 
gammal lagstiftning. Föreskrifterna är i behov av att uppdateras både 
innehållsmässigt och för att följa nu gällande lagstiftning. Sveriges kommuner 
och regioner (SKR) har tagit fram ett underlag för nya lokala 
hälsoskyddsföreskrifter, och förslaget är utformat efter detta underlag. I och 
med den nya förskriften ersätts de gamla lokala hälsoskyddsföreskrifter för 
Sorsele kommun, beslutad av kommunfullmäktige 1994-06-27.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 153/2020 
Samhällsbyggnadsnämnden § 71/2020 
Miljö- och hälsoskyddsinspektörens tjänsteutlåtande 2020-09-01 
Förslag till nya lokala hälsoskyddsföreskrifter 
______ 
 
Utdrag 2012 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Hemsidan 
 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 24 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 101 Dnr 2020/443-170 
 
Handlingsprogram för räddningstjänsten 2020-2022 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Anta förslag till handlingsprogram för räddningstjänsten i Sorsele kommun 
2020-2022. 
 
Ärendebeskrivning 
Enhetschefen har upprättat ett förslag till handlingsprogram för 
räddningstjänsten 2020-2022 för Sorsele kommun enligt lagen om skydd mot 
olyckor.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 187/2020 
Samhällsbyggnadsnämnden § 98/2020 
Förslag till handlingsprogram räddningstjänsten 2020-11-02 
______ 
 
Utdrag 2012 
Samhällsbyggnadsverksamheten 
Räddningschef 
 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 25 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 102 Dnr 2020/471-452 
 
Införande av matavfallsinsamling 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Matinsamling införs i enlighet med Trepartens Renhållningsnämnds beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun ingår tillsammans med kommunerna Malå och Norsjö i en 
gemensam renhållningsnämnd där uppdraget är att gemensamt svara för 
insamling av hushålls- och verksamhetsavfall. Nya regler och förutsättningar 
har införts som påverkar denna samverkan och av det skälet måste beslut tas 
som möjliggör fortsatt samverkan i uppdraget samt att klara de övergripande 
myndighetsbeslut som fattats. 
 
Det beslut som har tagits och som föranleder utveckling av nuvarande 
insamling och samverkan är det Regeringsbeslut som togs i juni 2018 och som 
trädde i kraft första januari 2019. Beslutet innebär att kommunerna är skyldiga 
att tillhandahålla ett system för att samla in och transportera bort matavfall 
separat. 
 
Tjänstepersoner inom de samverkande kommunerna har under lång tid utrett 
och diskuterat frågan både inom samverkansorganisationen ”Treparten” men 
även med hjälp av en större utredning som har genomförts inom R10 området 
samt med samverkan inom samverkansgruppen inom länet, Samrådsgrupp 
avfall. Stöd i frågorna har också tagits från branschorganisationen ”Avfall 
Sverige”. 
 
Kommunen är enligt 15a § Avfallsförordningen skyldig att tillhandahålla ett 
system för att samla in och transportera bort matavfall separat. Verksamheten 
föreslår ett system där hushållen sorterar sitt avfall i ett kärl med mellanvägg 
och separata lock som töms med sidlastande avfallsfordon under samma körtur 
som nuvarande system. Nytt system anses därför inte medföra sådana ökade 
transporter som kan vara skäl till undantag från föreskriften. Ökade kostnader 
är inte skäl för undantag från skyldigheten att tillhandahålla ett godkänt 
insamlingssystem för utsorterat avfall. 
 
Ur arbetsmiljösynpunkt väljs sidlastande fordon och delade kärl så att 
hushållen endast behöver hantera ett kärl. För verksamheter och företag så sker 
tömning med separata kärl för mat respektive restavfall. Införandet av 
matavfallsutsortering kan av praktiska skäl ej genomföras från och med 
2021- 01-01. Tänkt genomförandedatum kan vara 2022-01-01. 
 
 
     Forts. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 26 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 102, forts. 
 
Trepartens renhållningsnämnd beslutade 2020-03-10 § TRN-20/00002 att; 
”Treparten föreslår till kommunfullmäktige i varje kommun att besluta om ett 
införande av matinsamlingen, i enlighet med antagna avfallsplaner”. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 188/2020 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2020-11-20 
Bilaga 1 Norsjö 
Bilaga 2 Malå 
Bilaga 3 Treparten 
Insamling av avfall i Region 10 del 1-2 
______ 
 
Utdrag 2012 
Teknisk chef 
Trepartens renhållningsnämnd 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 27 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 103 Dnr 2019/351-612 
 
Gymnasiesamverkan Region Västerbotten 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Nuvarande gymnasiesamverkansavtal med Region Västerbotten sägs upp 

under 2020. 
- Upprätta två nya samverkansavtal, ett med Arvidsjaurs kommun och ett med 

Skellefteå kommun. 
- Dagpendlingsmöjlighet till Arvidsjaur bör lösas inför höstterminen 2021. 
 
Ärendebeskrivning 
Ett vikande elevunderlag och kärvare ekonomi har lett till att flera kommuner i 
regionen har fått allt svårare att erbjuda ett allsidigt urval av nationella program 
och inriktningar i gymnasieskolan. Stora lokalytor och halvtomma klassrum i 
flera gymnasiekommuner har bidragit till att Sorsele kommuns kostnader för 
gymnasieskola har ökat kraftigt de senaste åren och den utvecklingen befaras 
fortsätta inom nuvarande samverkansavtal. 
 
Ett inlandsalternativ med ett storgymnasium i Arvidsjaur har därför utretts. 
Arvidsjaurs kommun, Arjeplogs kommun, Malå kommun och Sorsele 
kommuns elevunderlag skulle gemensamt kunna bidra till en god stabilitet och 
utbildningskvalitet till förmånliga kostnader inom dagpendlingsavstånd.  
 
En minskande valfrihet kan eventuellt öka tryggheten och förutsägbarheten hos 
gymnasieelever och vårdnadshavare då färre alternativ än idag erbjuds. 
Gymnasievalet underlättas då det mer kommer att handla om val av program 
istället för ort. När fler Sorseleungdomar läser vid samma gymnasieorter kan 
den sociala aspekten värnas och tryggheten öka hos såväl elever som 
vårdnadshavare jämfört med om klassen splittras över hela Västerbotten. Den 
geografiska närheten till Arvidsjaur gör också att man som vårdnadshavare 
relativt snabbt kan ta sig dit om något oförutsett skulle inträffa. Detta utgör en 
trygghet för både vårdnadshavare och elever. 
 
Den besparing som görs på interkommunal ersättning (IKE) skulle kunna bidra 
till att delfinansiera en daglig busslinje mellan Sorsele och Arvidsjaur om 
samverkan kring turen görs med Arvidsjaur och Länstrafiken.  
 
Även fortsättningsvis skulle elever kunna ansöka om att läsa på gymnasiet i 
andra kommuner även Arvidsjaur och Skellefteå, men då som 
andrahandssökande. De skulle också kunna beviljas inackorderingstillägg om 
synnerliga skäl bedöms föreligga. Trafiklösningar kan vara ett sådant skäl. 
 
 
     Forts. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 28 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 103, forts. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 176/2020 
Su § 90/2020 
Tjänsteutlåtande 2020-11-09 
Tjänsteutlåtande, information2020-10-02 
Sammanfattning av vårdnadshavares synpunkter 
Presentation Skellefteå fjärrgymnasium 
______ 
 
Utdrag 2012 
Skolchef 
 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 29 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 104 
 
Ajournering 
 
Mötet ajourneras klockan 18.54-18.57 för valberedningens överläggningar. 
Valberedningens ledamöter skickas digitalt till eget mötesrum. 
_______ 
 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 30 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 105  
 
Valärende 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Inger Stenlund (v) utses till ordinarie ledamot i styrelsen för 

Samordningsförbundet Södra Lappland. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt förbundsordningen för Samordningsförbundet Södra Lappland § 5 ska 
förbundet ledas av en styrelse. Styrelsen ska bestå av 5 ledamöter och 7 
ersättare. Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen och Region Västerbotten 
utser en ledamot och en ersättare vardera. Kommunerna, Lycksele, Malå, 
Åsele, Storuman, Vilhelmina och Sorsele representeras av 2 ledamöter och 4 
ersättare. Dessa ledamöter och ersättare utses för ett år i taget från och med 
2019 efter ett roterande schema för de fem kommunerna enligt nedan. De 
kommuner som inte är representerade med ordinarie ledamöter erhåller 
ersättarplatser. Vid ordinarie ledamots frånvaro är inträdesordningen enligt 
nedan.  
 
Ordinarie ledamöter:  Ersättare:  
2019 - Lycksele-Malå  2019 - Storuman, Åsele, Sorsele och Vilhelmina  
2020 - Storuman-Åsele  2020 - Vilhelmina, Sorsele, Lycksele och Malå  
2021 - Sorsele-Vilhelmina  2021 - Malå, Lycksele, Åsele och Storuman  
Därefter gäller samma ordning från 2022  
 
Ersättare har närvaro- och yttranderätt. Ledamöter och ersättare (förutom 
kommunernas ledamöter och ersättare) väljs på fyra år från och med den 1 
januari efter det att val av fullmäktige i regionen och kommuner har ägt rum. 
Styrelsen utser inom sig ordförande och vice ordförande.  
 
Inger Stenlund (v) har under 2020 varit ersättare i förbundet och nu ska en 
ordinarie ledamot väljas för året 2021. 
 
Beslutsunderlag 
Förbundsordning Södra Lappland 
 
Yrkanden 
Valberedningen föreslår att Inger Stenlund (v) väljs som ordinarie ledamot. 
______ 
 
Utdrag 2012 
Inger Stenlund 
Samordningsförbundet Södra Lappland 
FMS, pärm, löner 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2020-12-07 31 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 106 
 
Avslutning 
Ordförande tackar samtliga ledamöter för det gångna året och önskar alla en 
riktigt god jul och gott nytt år. 
_______ 
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